

AMI综合评价 (A刊) 扩展期刊

全国高校社科精品期刊

ISSN 1004-2458

CN 13-1025/C

RCCSE中国核心学术期刊(扩展版)
复印报刊资料重要转载来源期刊

中国科技论文在线优秀期刊
河北省高校社科学报优秀期刊

日本问题研究

JAPANESE RESEARCH

RIBEN WENTI YANJIU



河北大学主办

1

第37卷 第1期

2023年 2月

日本问题研究

目 次

【历史研究】

- 神道教与古代日本政治 蔡凤林 (1)
- 日本江户后期人口增殖政策与思想
——以水户藩为中心 费清波 (13)

【政治研究】

- 岸田内阁官邸主导决策特征及其实施困境
——以“经济安保法”的出台过程为例 从伊宁, 张晓磊 (24)
- 日本岸田政府“印太战略”新动向及中国应对 徐金金, 尹左宸 (35)

【经济研究】

- 中日韩民众对核电安全认知的比较分析 何彦旻, 李秀澈, 赵 迪 (47)

【社会研究】

- 儿童社会化视域下日本绿色少年团社会实践活动及启示 薛国风 (62)
- 日本新型互助养老及其对中国的启示 曹有顺, 胡 澎 (71)

编辑电子信箱

王雅坤: 1179143758@qq.com
孙 丽: sunli803@163.com
刘俊华: 15076277585@139.com

特邀英文编辑: 郭书彩
网络地址: <http://rbwtjy.hbu.cn>
公共邮箱: rbwt@hbu.cn

Contents

Shintoism and Ancient Japanese Politics	CAI Fenglin(1)
Policies and Thoughts on Population Increase in Late Tokugawa Japan	
——Taking an Examination on Mito Domain	FEI Qingbo(13)
An Analysis of Kishida Cabine’s Prime Minister’s Leadership in Decision-making:	
Features and Implementation Dilemma	
——Take the Promulgation Process of “Economic Security Bill” as an Example	
.....	CONG Yining, ZHANG Xiaolei(24)
The Indo-Pacific Strategy of the Kishida Administration: New Progression and China’s	
Response	XU Jinjin, YIN Zuochen(35)
Perceived Nuclear Safety in East Asia: A Comparative Study on China, Japan, and South	
Korea	HE Yanmin, LEE Soocheol, ZHAO Di(47)
The Social Practice Activities of Japan Green Scouts and Its Implications from the Perspective	
of Children’s Socialization	XUE Guofeng(62)
The New Model of Mutual-aid Community Service for the Aged in Japan and	
its Implications for China	CAO Youshun, HU Peng(71)